
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indieners: Petra Leferink, D66; Daan Somsen, D66
Datum indiening vraag: 20 mei 2023
Datum verzending antwoord: 24-05-2023
Onderwerp: Zienswijze begroting GGD

Na de beeldvormende sessie inzake de jaarstukken 2022, concept programmabegroting 2024 GGD NOG 
en de 7e wijziging GR van afgelopen dinsdag 16 mei zijn een aantal gestelde vragen niet beantwoord. 
Graag zouden wij via deze weg de antwoorden op de door ons gestelde vragen alsnog ontvangen. Alvast 
dank hiervoor.

Uit de jaarstukken van 2022 blijkt dat over 2022 sprake is van een tekort van 487.000,- euro. GGD NOG is 
voornemens dit tekort te dekken uit de algemene reserve welke op dit moment ruim 1,6mln euro bedraagt. 
Uit deze algemene reserve wordt tevens het weerstandsvermogen afgeleid. Voor GGD NOG is gesteld dat 
dit weerstandsvermogen 100% dient te bedragen wat bij GGD NOG neerkomt op 1,6mln euro. Door het 
tekort over 2022 uit de algemene reserve te dekken zal direct het weerstandsvermogen met ca. 30% dalen 
naar 70%.   

Vraag:
Op welke manier is men van plan dit weerstandsvermogen (en hiermee algemene reserve) weer terug te 
brengen naar de gewenste 100%? Dit mede gezien vanuit reeds verwachte tekorten over de komende jaren 
waar ook financiële middelen voor aanwezig dienen te zijn om deze te kunnen dekken. 

Antwoord (in te vullen door college):
Hiervoor zijn er nog geen concrete voorstellen. Het dagelijks bestuur en algemeen bestuur van de GGD 
zullen hierover de komende tijd beslissen.  Dit is één van de redenen dat wij voorstellen om een zienswijze 
in te dienen.

In de jaarstukken 2022 lezen wij dat de doelstellingen nagenoeg of geheel zijn behaald (geel/groen 
bolletje). Geen enkele doelstelling heeft een ‘rood bolletje’. Dit ondanks de COVID-periode, waardoor 
achterstanden zouden zijn ontstaan. Nu wordt in de voorliggende programmabegroting 2024 aangegeven 
dat een risico bestaat i.v.m. het wegwerken van achterstanden en dat hier extra financiering voor nodig zal 
zijn. Doelstellingen zijn behaald, ondanks al het extra werk t.b.v. COVID-bestrijding (waarvoor de kosten 
worden/zijn gedekt door VWS). 

Vraag:
Wat zijn nu precies de achterstanden, gezien de doelstellingen allen deels of zelfs volledig zijn behaald? En 
had niet juist geld over moeten blijven, doordat bepaalde taken en werkzaamheden zijn blijven liggen? Hoe 
rijmt dit met elkaar?
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Antwoord:
Dit betreft achterstanden bij de ondersteunende teams, zoals HR, facilitaire zaken en financiën. Drie jaar 
lang hebben zij zich ingezet voor de ondersteuning van de COVID-bestrijding. Hierdoor zijn reguliere taken 
en de doorontwikkeling van de ondersteunende teams op een laag pitje komen te staan. Er is dus geen 
geld over gebleven. Wel heeft VWS toegezegd achterstanden bij GGD’en te vergoeden. Hierover zijn de 
GGD’en nog in overleg met VWS over de financiering van de frictiekosten na COVID.    

In de Uitgangspuntenbrief 2024 GGD NOG wordt gesproken over samenwerking tussen vijf GGD-en in 
Oost Nederland (Gelderland en Overijssel) voor forensische geneeskunde (forensisch medisch onderzoek, 
medische arrestantenzorg en lijkschouw). Stapsgewijs wil men de samenwerking intensiveren en toewerken 
naar een centrum-GGD. GGD NOG is beoogd centrum-GGD, waar alle forensische professionals worden 
ondergebracht. In 2023 zal hierover een besluit genomen worden. In 2024 moet het operationeel zijn. 
 
Vraag:
Wat zijn de financiële gevolgen/risico’s? In de programmabegroting staat dat dit niet meegenomen wordt in 
de begroting. Wat is hiervan de reden?

Antwoord:
Deze zijn nu nog niet bekend. De 5 GGD’en in Oost-Nederland zijn nog druk bezig met het vormgeven van 
de samenwerking voor forensische geneeskunde. Uitgangspunten is samenwerking tussen de GGD’en, 
waarbij alle deelnemers bestuurlijk en financieel verantwoordelijk blijven, maar de uitvoering bij GGD NOG 
wordt belegd. De volgende belangrijke stappen zijn het opstellen van een businesscase en een 
samenwerkingsovereenkomst.  De verwachting is dat het algemeen bestuur van GGD NOG en de andere 
GGD-besturen hierover in september 2023 een besluit nemen. Belangrijk onderdeel van de businesscase is 
een beoordeling van de financiële gevolgen.


